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Zápis z online jednání Výkonného výboru AKVŠ 

dne 1. 12. 2023  

  

Připojeni: M. Bočková (MB), V. Drtinová (VD), B. Jankovská (BJ), J. Jirát (JJ), J. Kříž (JK),  
H. Landová (HL), L. Panchártek Suchá (LPS), K. Paulová (KP), R. Římanová (RŘ), 
V. Šubrta (VŠu), J. Vencláková (JV) 

  

1. FPZC 

• Nová e-mailová adresa fpzc@akvs.cz – zřídí VŠu. Ředitelé budou o záměru informováni 6. 12. s tím, že 
zřízení adresy bude potvrzeno do e-mailové konference. 

• Sdílený prostor pro vše kolem FPZC vytvoří BJ na SharePointu UPCE. Na VV po ředitelích je nutné 
prodiskutovat, jaké vlastnosti by prostor měl mít (hlavně ve smyslu řízení přístupových práv). 

• V souvislosti s tím BJ navrhla, že by stálo zato, Interní sekci na webu zcela nahradit zřízením týmu AKVŠ–
ŘEDITELÉ v Teamsech. Dalo by se tam lépe diskutovat, připomínkovat, sdílet dokumenty. VV souhlasí. 
Tento tým bude také na tenantu UPCE. 

O: BJ, JK 

ÚaT: 1. Zřídit adresu fpzc@akvs.cz – VŠu do 31. 12. 2023.  
2. Zřídit na SharePointu UPCE sdílený prostor pro FPZC – BJ do 31. 12. 2023. 
3. Zřídit v UPCE Teamsech tým AKVŠ–ŘEDITELÉ + na webu zrušit Interní sekci a všechny 

dokumenty přesunout do Teamsů – BJ do 31. 12. 2023. 

 

2. PS Služby – DS LIB HUB (Design služeb) 

• MB představila záměr DS LIB HUB pro r. 2024 – bude prezentován 6. 12. ředitelům. 
• VŠu: na setkání by měly už zaznít i příklady projektů. MB: kromě prezentace na setkání budou příklady 

uvedeny i v e-mailu s dotazníkem, který bude ředitelům odeslán. 
• KP: kdo bude mentor? MB: zatím 4 zakladatelky DS Lib Hubu. Zatím není možno odhadnout, kolik přijde 

návrhů na projekty. Až budeme znát výsledky dotazníku, dojde k případným korekcím. 

O: MB 
 

  

3. Exkurze do Dánska 

• MB prezentovala výsledky dotazníku (totéž i pro ředitele), důležité je se od ředitelů dovědět, zda můžeme 
objednat autobus, v prezentaci pro ředitele bude uveden i další postup. 

• RŘ: můžeme dotazník – nezávazný sběr požadavků na ubytování – rozeslat na jednotlivé fakulty kvůli 
urychlení? Ano. 

• Rýsuje se možnost částečného financování přes ERASMUS 2025 (přihlášky by bylo nutné podat v březnu 
2024). 
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O: MB 

  

4.  Statistický výkaz 

• Z francouzské asociace ředitelů VŠ knihoven (https://adbu.fr) přišla žádost týkající se poskytnutí dat do 
studie. Bude to také v programu VV po ředitelích.   
„… ADBU, the french association of directors and senior staff in university and research libraries (https://adbu.fr) 
wish to update its study about european academic libraries indicators published in 2022. You will find the study here: 
https://adbu.fr/indicateurs-europeens2022  (a summary is also available in english: https://adbu.fr/wp-
content/uploads/2022/05/Rapport-Indicateurs_en.pdf). The update aims to add:  
- 3 more years (2020, 2021, 2022), after the 2013-2019 period already included;  
- new countries (for example, Belgium is already OK) to the 15 european countries already included in the scope 
(France, Spain, Netherlands, Switzerland  Germany, Austria, United Kingdom, Ireland, Danemark, Sweden, Norway, 
Finland, Estonia, Hungary, Greece).  
So, I would like to know if annual national datas or indicators about academic libraries, exist in Czech Republic, to 
add this country in our study. As in 2022, this study is conducted with a non commercial and general purpose, and 
ADBU association aims to share widely the updated results of it. I thank you very much in advance for your answer, 
and I stay available for any question about our study. …“ 

• Druhá žádost ze strany projektu EOSC-CZ. Pro chystaný průzkum si profilují cílové skupiny a potřebovali by 
tato data: počet VŠ (univerzitních, fakultních) knihoven, počet knihovníků celkem, počet knihovníků 
věnujících se podpoře VaV (OS, OA, repozitáře). 

• Ad data pro EOSC-CZ – jeden z problémů je ten, že otázka, která zjišťuje počet úvazků na jednotlivé pozice, 
je nepovinná, takže jsou data neúplná. Další problém je, že se zjišťuje jen počet úvazků, ne počet lidí. 

• A v neposlední řade je problém obecně s poskytováním dat za určitým účelem. RŘ: V době sběru dat nebyli 
respondenti informováni o tom, že data budou poskytována mimo komunitu. Abychom data mohli 
zpřístupnit, museli by s tím respondenti souhlasit. Asociace samozřejmě podporuje otevřenou vědu  
a EOSC-CZ a může proběhnout jednání, po kterém průzkumy podpoříme, poskytneme kontakty, ale hlavně 
vysvětlíme, že každá VŠ má jiné schéma podpory VaV. Kromě knihoven podporují VaV i ostatní rektorátní 
útvary. Vhodnou cestou může být oslovení předsednictva CZARMA, které může pustit dotazník celou svou 
strukturou. 

• Návrh dalšího postupu ohledně obou žádostí – informovat o nich ředitele a ti mohou poskytnout souhlas. 
Případně ředitelům oznámíme, že je osloví lidé z projektu EOSC-CZ a budou žádat o výše uvedená data. 

• JK na obě žádosti bude reagovat a vysvětlí problematiku. 

O: JK  

ÚaT: 1. Odepsat na obě žádosti a informovat je o situaci a dalším postupu – JK do 15. 12. 2023.  

 

5. Různé 

• KP se zúčastnila LIBER Winter Event (mimo FPZC) – zprávu vyvěsíme na web, protože byla akce podnětná. 
• JV: Proběhla vydavatelská stáž. V Teamsech jsou výsledky zpětné vazby. Stáž měla úspěch, podařilo se 

navázat spolupráci. 
• RŘ: Dotaz na stáž ohledně linked data a BIBFRAME – JV se spojí s B. Drobíkovou. 
• HL: Proběhlo setkání s Marcelou Leugnerovou, na 12. 12. se plánuje informační online schůzka, schůzka se 

bude nahrávat. 

O: VV  

ÚaT: 1. Ve spolupráci s B. Drobíkovou domluvit stáž na linked data a BIBFRAME – JV do 31. 12. 
2023.  

 

https://adbu.fr/
https://adbu.fr/
https://adbu.fr/indicateurs-europeens2022
https://adbu.fr/wp-content/uploads/2022/05/Rapport-Indicateurs_en.pdf
https://adbu.fr/wp-content/uploads/2022/05/Rapport-Indicateurs_en.pdf
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Příští jednání VV: 
• Středa 6. 12. 2023 po setkání ředitelů (cca od 13:00) 
• Čtvrtek 22. 2. 2024 od 10:00 na UPCE (od 13:00 Výroční konference) – 

velká zasedací místnost ve 4. NP na rektorátu 
• Pátek 23. 2. 2024 od 9:00 na UPCE – v knihovně 

Zapsala: B. Jankovská 

Schválil: V. Šubrta 

 


